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COMITE REGIONALE FRIESE REUNIE
Secr.: Utrechtseweg 300

Arnhem
Tel. : 085 - 426493 December 1976

Aan alle eigenaren van Friese ronde jachten
en schouwen.

Zoals gebruikel~k wensen w~ alle lezers van dit
rondschr~ven b~ de jaarwisseling

een goede vaart in 1977.
Ret zal U interesseren nu reeds te vernemen

dat de
8e Regionale Friese Reünie

voor Ronde Jachten en Schouwen

zal plaats vinden op 5, 6 en 7 aUgustus 1977 in Reeg.
W~ hopen, dat wederom velen van U naar Reeg zullen
komen. Voor degenen, die nog niet eerder deelnamen,
volgt hieronder allereerst ter opwekking een
- Verslag van de vorige reünie

Op 6, 7 en 8 augustus vond te Reeg de samenkomst
van boeiers, friese jachten, tjotters, friese open-
en kajuitschouwen en G.W.S.-schouwen plaats. In 1975
werd deze bijeenkomst niet gehouden, vanwege de
Lustrum-reünie van de Stichting Stamboek Ronde en
Platbodemjachten op het Sneekermeer.

De deelnemers vonden vanaf vr~dagmorgen als ge-
bruikel~k hun meerplaatsen in de gemeentel~ke jacht-
haven en langs de oevers b~ de jeugdherberg, mede
door de goede zorgen van havenmeester Jan Loopik.

Vr~dagavond bood het Dorpshuis de gelegenheid
tot gezellig samenzijn van de reünisten, waarbij films
over skûtsjesilen en de elfstedentochten warm onthaal
vonden.

De heer Van Slooten deed de verheugende medede-
ling, dat in samenwerking met het Fries Scheepvaart-
museum een gedeelte uit het te versch~nen Jaarboek
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gericht op documentatie van oude schepen: losbladig
beschikbaar zal komen.

De deelnemers werden uitgenodigd hun krachten te
beproeven op het ontwerpen van een embleem op ver-
schillende w~zen toe te passen b~ representatie van
aktiviteiten van het Comité.

Zaterdagmiddag vonden op het Heegermeer onder
leiding van de W.S. "HEEG" de wedstr~den plaats.
Afflauwende wind maakte voor sommigen de baan erg
lang. 'sAvonds kon de, juist ook door de toeschouwers
zeer gewaa rdeerde , fakkelvaart gehouden worden.

Het admiraalzeilen op zondag vond plaats onder
critisch oog van de Jury en Admiraal G.F.\{. Hartung
en diens dochter aan boord van het friese jacht
FRISIA van de heer Klazinga. De uitreiking van de
prijzen voor het admiraalzeilen werd voorafgegaan door
een toelichting op het juryrapport door de heer
C.J.W. van 'vlaning,die vrij wat kritiek had op enkele
eskaders. Het blijft moeilijk om zonder oefening vooraf
het admiraalzeilen bevredigend uit te voeren. Wij hopen
daar in de toekomst iets aan te kunnen doen (zie ver-
derop in dit blad). De W.Hoefnagels-prijs (mastbord)
ging naar het eskader Boeiers en Friese Jachten A
(commandant W.Hoefnagels !), de prijs ingesteld door
de Stichting Stamboek (tuigje) ging naar het eskader
Tjotters C (commandant J.Rouwé).

Na de pr~suitreiking memoreerde de voorzitter het
feit dat Piersma en zijn vrouw het laatste jaar als
Heit en Hem de jeugdherberg te Heeg beheren en bedankte
hen voor de vele jaren gastvrijheid •

. 1977 - "Het jaar van de Schouw"
In 1977 zullen hU eens niet de ronde jachten

maar de schouwen b~ het admiraalzeilen in het middel-
punt van de belangstelling worden geplaatst. Naar
alle waarschijnlijkheid zal de bekende Hartog-schouw
ZILVEIDIEEUW als admiraalschip kunnen fungeren. Boven-
dien - en dat verheugt ons ten zeerste - is de heer
F. de Wolf, voorzitter van de Vereniging "Grouwster
Watersport" bereid als admiraal op te treden.

Net dit laatste moge tot uitdrukking zijn gebracht
dat het comité de G.W.S .-schoUYlen, die zulke karakte-
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ristieke verschUningen zijn van het Friese waterland,
heel graag nog meer dan tot nu toe aan onze reünie
zou w~llen zien meedoen, niet alleen bij het hardzeilen
maar ook bU het admiraalzeilen.

De heer De Wolf heeft ons verteld, dat zUn ver-
eniging van plan is in 1977 een wedstrUdserie in
verschillende plaatsen te organiseren om een
"jaarprUs" voor de G.W.S.-schouwen. De reüniewedstrUd
zal hiervan een onderdeel. zijn.

Ons comit~ heeft besloten om, als deze wedstrijd-
serie inderdaad tot stand komt, de mogelUkheid te
openen voor G.W.S.-schouwen om desgewenst beperkt in
te schrUven, d.w.z. naar keuze voor de gehele reünie
of alleen voor de zaterdagwedstrUd •..In ons Mededelin-
gen-blad van mei a.s., waarin U wordt uitgenodigd
voor de komende reUnie in te schrijven, hopen wU meer
bUzonderheden te kunnen geven.

- Commissie voor verbetering van het admiraalzeilen
Het admiraalzeilen lukt het ene jaar beter dan

het andere. Dat hangt af van een aantal faktoren die
wU meestal niet in de hand hebben. Toch lUkt het moge-
lUk tot verbeteringen te komen. Het comit~ heeft aan
een commissie van 3 "wijze mannen" (de heren H. van
Foreest, E.G. Duyvis en J.W.C.M. van der Sijp) gevraagd
met voorstellen te komen, met name voor wat betreft
het begin: de formatie van de vloot en het brengen van
het saluut aan de admiraal. Er zUn ook voorstellen om
het admiraalzeilen te verlevendigen door het spel-
element te versterken. Het is intussen wel de bedoe-
lingdat de competitie tussen de eskaders, met als
inzet de wisselprUzen uitgeloofd door resp. de heer
Hoefnagels en de st. Stamboek Ronde en Platbodem-
jachten, behouden blUft. Wij wachten met belangstelling
de suggesties van de commissie af.

- Voorgiftregeling bU de zeilwedstrUden
De wedstrijden in alle klassen worden gevaren

onder de klassevoorschriften voor ronde en platbodem-
jachten van het K.N.W.V., d.w.z. dat tUdcorrectie
wordt toegepast (behalve in de klasse der G.W.S.-
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schouwen). Een tDdcorrectiefactor (TCF) wordt, z~
nodig, door ons vastgesteld naar aanleiding van door
Uzelf aan ons verstrekte gegevens betreffende Uw
jacht. Deze TCF moet worden herzien als veranderingen
aan schip en (of) tuigage (bDV. nieuwe zeilen) zijn
aangebracht.Dit moet uiteraard worden aangemeld. U
kunt ons overigens veel werk besparen door zelf een
offici~le meting aan te vragen bD het Centraal Bureau
voor Watersport, Van Eeghenstraat 94 Amsterdam-Z. Daar
met de afhandeling van aanvragen bij het Centraal
Bureau vrij veel tijd is gemoeid, raden wij U aan reeds
nu Uw aanvraag in te dienen.

- Adreslijst
Wij proberen alle eigenaren van friese ronde

jachten en schouwen omstreeks einde mei een aankondi-
ging te doen toekomen. Dat kan alleen voor zover de
adressen, die wij in onze lijst hebben, juist zijn en
zoveel mogelijk compleet. Wij vragen daarom
1. Stuur ons bij verhuizing een adreswijzigingskaart,

anders komt onze mededeling onbestelbaar terug en
bent U voor ons onbereikbaar geworden.

2. Als U Uw schip hebt verkocht of gaat verkopen, laat
ons naam en adres van de nieuwe eigenaar weten.

3. Kent U eigenaren van ronde jachten of schouwen, die
onze berichten niet ontvangen, geeft U ons dan hun
adressen door.

Anderzijds verzoeken wij degenen, die geen prijs
stellen op de ontvangst van onze berichten, ons dat
even te melden.

- Samenstelling van het comité
De heer B. van Klinken heeft ons comité verlaten.

In zijn plaats was de heer P.J. Zaaijer bereid het
penningmeesterschap op zich te nemen. Het Comité
Regionale Friese Reünie bestaat 9P dit moment uit
de heren
H.E. Oud (wnd. voorzitter), J. Vermeer (secretaris),
P.J. Zaaijer (penningmeester),
P. Piersma en H.G. van Slooten.
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- Fries Scheepvaartmuseum

Hiervoor, in het verslag over de vorige rounie,
kwam het Fries Scheepvaartmuseum ter sprake. Wij ver-
onderstellen dat dit mooie kleine museQm aan het
Kleinzand in Sneek, onder meer gewijd aan de historie
van de Friese scheepvaart, bekend is bij al onze lezers
en dat zijhet van tijd tot tijd bezoeken. i\1isschienweet
U ook, dat er een Verenieing !1Het Fries Scheepvaart-
museum" bestaat. :Deze vereniging is eigenaresse van de
inventaris van het museum en exploiteerde het museum
tot voor kort ook zelf. Deze laatste taak is onlangs
door een stichting overgenomen. De vereniging geeft
een jaarboek uit, waarin, behalve het altijd zeer
lezenswaardige overzicht van de verkregen aanwinsten,
meestal enkele interessante artikelen zijn opgenomen
over de historie van de scheepvaart, scheepsarcheologie
en dergelijke.

Het zojuist verschenen jaarboek bevat onder meer
artikel en van de hand van C.J •\,[. van Waning over de
voorgeschiedenis van de totstandkoming van het
Stamboek, van E.G. Duyvis over de fjouwerachten ge-
bouwd door Eelt je en Auke van der Zee (waarvan er nu
nog zes in de vaart zijn) en van J. Vermeer, die een
beschrijving geeft van de tjotter ALBERT en NELLY aan
de hand van een volledige reeks tekeningen. Het ligt
in de bedoeling dit soort documentatiewerk in de
toekomst voort te zetten.

D kunt helpen de mo geLijk.he den en de aktivi tei ten
van de vereniging en het museum te vergroten door lid
te worden van de vereniging. De minimum jaarcontributie
bedraagt f 15,-. U kunt U aanmelden bij de secretares,
van de vereniging, p.a. Kleinzand 12, Sneek. Leden
ontvangen het jaarboek gratis.

- Berichten betreffende restauratie en nieuwbouw van
Fonde jachten en schouwen

Over enige jachtwerven die zich in Friesland
beziehouden met restauratie en (of) nieuwbouw van ronde
jachten en schouwen kunnen wij het volgende mededelen.

Bij de firma's Brandsma in Rohel-Augustinusga en
Joh. van der Meulen en Zn. in Sneek worden nu al weer
sedert meer dan 10 jaar friese schouwen gebouwd , zowel
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open als met kajuit. Naar onze inlichtingen bedraagt
bij beide werven de productie zo ongeveer 8 ~ 10 stuks
per jaar. Bij Brandsma werden he~ afgelopen jaar ook
twee friese boatsjes gebouwd. Bij Van der Heulen werd
o.m. restauratiewerk verricht aan het friese jacht
POSEIDON en aan de boeier VLIEGENDE HOLLANDER. Het
eerstgenoemde jacht is een bekende verschijning in Heeg;
de genoemde boeier hebben wij nog niet eerder te gast
gehad.

De werf Pie=sma in Heeg is gespecialiseerd in
restauratie en nieuwbouw van ronde jachten. Hier werden
uitgebreide herstelwerkzaamheden verricht o.m. aan het
friese jacht NUT en NOCHT en de boeier HOU MOED, ter-
wijl de boeier ALBATROS dit winterseizoen een grote
beurt zal krijgen.

Op de werf van R. Wester en Zn in Grouw is de
restauratie gaande van de zeer mooie Jouster tjotter
ANNA.

Berend de Jong, die sedert 1959 naar schatting
ongeveer 40 nieuwe tjotters heeft gebouwd en ook nog
twee boeiers en een fries jacht op zijn naam heeft
staan, rust sinds kort op welverdiende lauweren. Wij
hopen De Jong nog vaak als gast op onze reünie te mogen
begroeten. Verheugend is het feit, dat 11 jaar nadat
het laatste nieuwe friese jacht, nl. de ELEONORA, door
De Jong werd afgeleverd, Piersma weer opdrachten be-
gint te krijgen voor de bouw van grotere ronde jachten.
In 1975 liep van die werf de WATERPRINS, een fries
jacht van 5,15 meter, in 1976 gevolgd door het jacht
EARK van 5,57 m lengte. Dit jacht trok tijdens de
laatste reUnie veel belangstelling. Op dit moment
wordt gewerkt aan nog weer een groter jacht, nl.
circa 6 m lang, dat in mei te water gelaten zal worden.

In dit verband willen wij niet nalaten de aandacht
te vestigen op de aktiviteiten van particulieren op
het gebied van nieuwbouw en restauratie. Zo is door
Tj. Brouwer in Blauwhuis in 1975 een tjotter, de
AUKJE, gebouwd (deze was te zien op de Stamboekreünie
op het Sneekermeer). "Heit" Piersma is begonnen met
de restauratie van de BONTE VOGEL, het fraaie jacht je
dat verschillende jaren hierop heeft liggen wachten
terzijde van het schiphuis van de jeugdherberg. In
Hemelum legt J. Jongstra de laatste hand aan een door
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hem gebouwde ijzeren tjotter. M. Groenhof in het
Heidenschap, die 10 jaar geleden al zelf z~n bekende

, AVENTUR bouwde, treft serieuze voorbereidingen voor
het op stapel zetten van een fries jacht je.

Verreweg de grootste prestatie op dit gebied
evenwel wordt geleverd door G. van Heijst in Eindhoven.

'Die is (in zijn eentje~!t) bezig met de bouw van een-
boeier van 8 meter lengte naar het voorbeeld van de
bekende CONSTANTER. Dit reuzenwerk is na 4 jaar arbeid
gevorderd tot en met het berghout. De heer v. Heijst,
die nooit eerder een nieuw jacht (en zeker geen houten
rond jacht) heeft gebouwd, denkt nog enige jaren nod·
te hebben voor de afbouw van dek, roef, kuip en af-
werking. Een doorzettingsvermogen om groot respect
voor te hebben, temeer als bedacht wordt dat de
bouwer al teg~n de 70 loopt.

Tenslotte mag nog het verheugende feit worden
geconstateerd, dat de vloot van G.W.S.-schouwen de
laatste jaren weer wat uitbreiding ondergaat. Ook in
het dorp Heeg zijn enige nieuwe scheepjes gebouwd.

- Afscheid van Heit en Hem.
Hei t en 11em Piersma hebben in 1916 hun lange

verband met de Nederlandse Jeugdherberg Centrale
afgesloten. Ongeveer dertig jaar lang hebben zij
flIt Beaken" beheerd en zijn door hun tjottervloot en
andere aktiviteiten in het gehele land bekend gewor-
den. Het zal wel even vreemd zijn als op de jeugdher-
berg in het vervolg andere "Ouders!! regeren. Wij hopen
dat wij ook met de nieuwe beheerders een prettige
samenwerking zullen hebben.

Toch betekent deze verandering geen afscheid
van de Piersma's, want zijblijven in Heeg wonen en
Pieter Piersma blijft van. ons comi t~ deel uitmaken.

-- Nog lange tijd, hopen wij --

Namens het
Comité Regionale Friese Reünie

J. Vermeer
secretaris


